

Having taken note of the statement of the special representative of the Administering Authority that the dispatch of gendarmes to Mbouroukou was aimed purely at maintaining order in the region and that the other substantive parts of the petition related to matters which were outside the scope of the International Trusteeship System,

The Trusteeship Council

Decides that no action by the Council is called for on this petition;

Invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council and further to inform the petitioners of the availability of United Nations publications in libraries and many administrative offices of the Territory and through designated sales agencies.

*Nineteenth meeting,
29 June 1950.*

242 (VII). Petition from Mr. Daniel Kemajou concerning the Cameroons under French administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its seventh session the petition from Mr. Daniel Kemajou (T/Pet.5/82), in consultation with France as the Administering Authority concerned, which designated Mr. H. Laurentie as special representative,

Having taken note of the statement of the special representative of the Administering Authority concerned on this petition,

The Trusteeship Council

Decides to inform the petitioner that the questions of a general character raised in his petition such as the revision of the Trusteeship Agreement, the status of the Territory and its inhabitants, the Representative Assembly, customary land rights, freedom of trade and medical and public health facilities, have been and will be examined in connexion with its examination of the annual reports of the Administering Authority on the administration of the Territory;

Invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council, and in addition to send to the petitioner the resolutions¹² adopted by the Council at its sixth session on the revision of the Trusteeship Agreement (resolution 191 (VI)), status of the Territory (resolution 193 (VI)), the Representative Assembly (resolution 194 (VI)), customary land rights (resolution 211 (VI)), freedom of trade (resolution 213 (VI)) and medical and public health services (resolution 227 (VI)).

*Nineteenth meeting,
29 June 1950.*

¹² See *Official Records of the sixth session of the Trusteeship Council, Resolutions*, pages 57, 59, 75, 78 and 90.

Ayant pris acte de la déclaration du représentant spécial de l'Autorité chargée de l'administration, d'où il ressort que l'envoi de la gendarmerie à Mbouroukou avait uniquement pour but le maintien de l'ordre dans la région et que, quant au fond, les autres parties de la pétition ont trait à des questions qui dépassent le cadre du régime international de tutelle,

Le Conseil de tutelle

Décide que cette pétition n'appelle aucune mesure de la part du Conseil;

Invite le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle, et en outre à faire savoir aux pétitionnaires que les publications de l'Organisation des Nations Unies sont à la disposition du public dans les bibliothèques et dans de nombreux postes administratifs du Territoire et qu'on peut se les procurer chez les dépositaires autorisés.

*Dix-neuvième séance,
29 juin 1950.*

242 (VII). Pétition de M. Daniel Kemajou concernant le Cameroun sous administration française

Agissant en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné à sa septième session la pétition de M. Daniel Kemajou (T/Pét.5/82), en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui a désigné M. H. Laurentie comme représentant spécial,

Ayant pris acte de la déclaration du représentant spécial de l'Autorité chargée de l'administration sur ladite pétition,

Le Conseil de tutelle

Décide de faire savoir au pétitionnaire que les questions d'ordre général soulevées dans sa pétition, telles que revision de l'Accord de tutelle, statut du Territoire et de ses habitants, Assemblée représentative, droits fonciers coutumiers, liberté du commerce et services médicaux et d'hygiène, ont été et seront étudiées à l'occasion de l'examen par le Conseil des rapports annuels de l'Autorité chargée de l'administration sur l'administration du Territoire;

Invite le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle, et en outre à envoyer au pétitionnaire copie des résolutions¹² que le Conseil a adoptées à sa sixième session au sujet des questions suivantes: revision de l'Accord de tutelle [résolution 191 (VI)], statut du Territoire [résolution 193 (VI)], Assemblée représentative [résolution 194 (VI)], droits fonciers coutumiers [résolution 211 (VI)], la liberté du commerce [résolution 213 (VI)], services médicaux et d'hygiène [résolution 227 (VI)].

*Dix-neuvième séance,
29 juin 1950.*

¹² Voir *Documents officiels de la sixième session du Conseil de tutelle, Résolutions*, pages 57, 59, 75, 78 et 90.